
Veckans regelnöt v. 29 2024  

Ja eller Nej-frågan 
Ska du spela bollen som den ligger, om den legat stilla på fairway och sedan har 
knuffats till av en robotgräsklippare?  
 
  

Spelare tar lättnad för grusad väg efter att ha rubbat bollen inför spel från vägen   
Denna situation inträffar under en singeltävling slagspel. 

Kjells boll har hamnat på en grusad väg. Han får droppa sig fri utan plikt, men 
tänker spela bollen från vägen. Han tar bort några störande stenar i närheten av 
bollen och råkar då orsaka att den flyttar sig. Istället för lägga tillbaka bollen och 
spela den från vägen, plockar Kjell upp den och droppar sig fri ”utan plikt”. Därefter 
spelar han den droppade bollen.  
A Kjell får ingen plikt.     
B Kjell får ett slags plikt.   
C Kjell får två slags plikt för spel från fel plats.  
D Kjell får två slags plikt för att han ändrade förfaringssätt efter det att han rubbat 

bollen.   
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).   

   

   

 



Veckans regelnöt v. 29 2024 – Facit  

Ja eller Nej-frågan 
Ska du spela bollen som den ligger, om den legat stilla på fairway och sedan har 
knuffats till av en robotgräsklippare?  
Nej. En robotgräsklippare räknas som något utomstående, och eftersom den 
rubbade din boll i vila, ska bollen återplaceras. R 9.6   

Spelare tar lättnad för grusad väg efter att ha rubbat bollen inför spel från vägen   
Denna situation inträffar under en singeltävling slagspel. 

Kjells boll har hamnat på en grusad väg. Han får droppa sig fri utan plikt, men 
tänker spela bollen från vägen. Han tar bort några störande stenar i närheten av 
bollen och råkar då orsaka att den flyttar sig. Istället för lägga tillbaka bollen och 
spela den från vägen, plockar Kjell upp den och droppar sig fri ”utan plikt”. Därefter 
spelar han den droppade bollen.  
A Kjell får ingen plikt.     
B Kjell får ett slags plikt.   
C Kjell får två slags plikt för spel från fel plats.  
D Kjell får två slags plikt för att han ändrade förfaringssätt efter det att han rubbat 

bollen.  
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).     

Stenarna var lösa naturföremål, så Kjell fick ta bort dem även om de ingick i 
vägbeläggningen. R 15.1  
När Kjell rubbade bollen inför slaget från vägen fick han ett slags plikt. R 9.4  
Vägen räknas som ett fast tillverkat föremål, dvs. ett onormalt banförhållande, så 
Kjell får ta lättnad för denna utan plikt, oavsett om han återplacerar bollen eller ej. 
R 16.1 
Däremot slipper han inte ifrån plikten för att rubbat bollen, eftersom avsikten när 
detta inträffade var att han skulle spela bollen som den låg.  

Svarsalternativ B  

 


